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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tervezi érvényesíteni a kormány a zöldrefestés
tilalmát a magyar jogrendben?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Január 17-én az Európai Parlament megszavazta a fogyasztók hitelesebb tájékoztatását, valamint a
környezetbarát jelleget alaptalanul hirdető állítások tilalmát előíró javaslatot. Az elfogadott irányelv
nagyobb  védelmet  hivatott  biztosítani  a  fogyasztóknak  a  megtévesztő  üzleti  gyakorlatokkal
szemben, hogy hitelesebb információk birtokában dönthessék el, mit vásárolnak. Az új szabályok
értelmében ugyanis az EU-n belül megtévesztő üzleti gyakorlatnak minősül majd, és így tiltott lesz
a zöldrefestés, valamint a termékek hasznos élettartamának tervezett szándékos lerövidítése (az idő
előtti elavulás).

Az elfogadott irányelv szerint többek között:
• A terméktájékoztatókon nem szerepelhetnek olyan információk, illetve a környezetbarát 

jellegre utaló olyan általánosságok, amelyeknek nincs valóságalapjuk.
• Kizárólag a hivatalosan elismert vagy a hatóságok által bevezetett tanúsítási rendszerek 

ökocímkéi lesznek engedélyezve.
• A termékeken jól láthatóan fel kell tüntetni a jótállásra vonatkozó információkat, és külön 

címkén kell jelezni, ha a törvényinél hosszabb a jótállási időszak.
 

A fentiekkel kapcsolatban tisztelettel kérdezem Miniszter úrtól:
 
1. Hogyan tervezi érvényesíteni a kormány az irányelvben megfogalmazott szabályokat, különös
tekintettel a zöldrefestés és a tervezett elavulás tilalmára?

 



2. Mikorra várható az ehhez szükséges jogszabályi módosítások előkészítése és társadalmi vitára
bocsátása?

 

 

Válaszát köszönöm!

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2024.01.22.
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